
Provincie Flevoland

3. Kan Gedeputeerde Staten de zojuist gespecificeerde baart leveren? Zo nee, waarom niet?

Zoals hierboven al is beschreven is dus het zoehgebied verkleind om de vrije stikstofruimte te 
krijgen voor prioritaire projecten zoals de Maritieme Servicehaven Noordelijk Flevoland (MSNF) 
bij Urk.

Tijdens de Commissievergadering RND deelde Gedeputeerde Staten mee dat zij zeer goed inzicht 
hebben op stikstofdepositieveroorzokers. Op boerderij-niveau in heet Flevoland weet de 
provincie wat voor boerderijen, stallen en voorzieningen er zijn om stikstofuitstoot reductie te 
realiseren. Op basis daarvan heeft de Provincie scenario’s doorberekend om succesvol de 
stikstofdoelen van Flevoland te behalen. Gedeputeerde Staten betoogde dat het een zeven tot 
acht scenario's zijn. Echter zou het moment van publiceren toendertijd te vroeg zijn, aldus 
Gedeputeerde Staten.

Afgelopen zomer is door het Rijk een vaste afstandsgrens van 25 kilometer voor alle 
emissiebronnen vastgesteld. Dit heeft als consequentie dat het zoekgebied voor het vrijmaken 
van stikstofruimte voor projecten van de overheid en overige partijen is ingeperkt. De 
provinciale Statenfractie JA21 zou graag een kaart van Flevoland en omstreken willen ontvangen 
van de Gedeputeerde Staten. Op deze kaart wordt een weergave van de relevante Natura2000 
gebieden voor de taakstelling van Flevoland getoond. Tevens wordt op deze kaart een duidelijke 
weergave getoond van de van toepassing zijnde radius van 25 kilometer vanuit de relevante 
Natura2000 gebieden.
Hiermee willen wij het inzichtelijk krijgen welke gebieden in Flevoland het zoekgebied zijn voor 
het vrijmaken stikstofruimte.

Antwoord: De scenario’s vragen een nadere toelichting. Graag lichten wij u de scenario's en 
achterliggende gedachtegang toe in de eerstvolgende informatiesessie over het gebiedsproces. Dit 
is 23 maart aanstaande.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van JA21 over Stikstofbeleid en Maritieme 
Servicehaven Noordelijk Flevoland (MSNF), ingediend op 7 februari 2022, en de antwoorden daarop 
van het college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 8 maart 2022 (2625653).

7. Kan Gedeputeerde Staten deze scenario's nu wet publiceren? Zo nee, waarom niet? 
2. Indien niet, wanneer wel?

Antwoord: Alle relevante Natura 2000-gebieden zijn te zien op calcualtor.aerius.nl/ calculator. Wij 
verwijzen u graag naar deze applicatie omdat u dan altijd de nieuwste kaarten hebt. Een overzicht 
van de gevraagde 25 km zone vindt u onderstaand. (De Noordoostpolder valt volledig binnen het 25 
km gebied van stikstofgevoelige Natura 2000-gebieden.)



Antwoord: niet van toepassing.

Antwoord: Ja. Zie ook de beantwoording van vraag 7.

Antwoord: ja.

Antwoord: Kleiner. Dit komt door de relatief grote afstand van het project MSNF tot de Weerribben, 
waardoor een groot deel van de Weerribben nu buiten de 25 km valt.

5. Is de verhouding MSNF stihstofdepositie op de Weerribben in relatie tot andere depositie- 
veroorzakers op dat gebeid groter of kleiner geworden door de 25 kilometergrens?

4. Wqs of is de provincie in onderhandeling met stihstofruimte aanbieders buiten de 25 
kilometergrens?

1. Kan de provincie beantwoorden hoeveel stihstofruimte (er nog) moet worden gevonden voor de 
Maritieme Servicehoven?

Antwoord: De benodigde stikstof ruimte is afhankelijk van omvang, emissiekenmerken en afstand. 
De huidige saldering (reserve maatregel) is gebaseerd op slechts 1 aankoop.

6. Indien het groter is geworden, wat voor impact heeft het op de overige depositieveroorzakers 
binnen de 25 kilometergrens?

Antwoord: Alle onderhandelingen vinden plaats binnen 25 km van stikstofgevoelige gebieden. Er is 
slechts een zeer beperkt deel van Flevoland dat volledig buiten de 25 km valt. Zie plaatje onder het 
antwoord op vraag 3.

Antwoord: In principe is er geen stikstofruimte nodig. Er is namelijk een ecologische onderbouwing 
opgesteld. Deze wordt 4 april aanstaande beoordeeld door de Raad van State in een zitting. Mocht 
de ecologische onderbouwing als onvoldoende worden aangemerkt, is reeds ruimte aangekocht 
waarvan gebruik gemaakt kan worden. De aangekochte ruimte is voldoende voor een volledige 
saldering van de effecten van de MSNF. Het betreft dus een reservemaatregel.

8. Zijn er op dit moment voldoende bezitters van stikstofruimte geïnteresseerd om stikstofruimte 
aan te bieden, don wel reeds in onderhandeling, om voldoende stikstofruimte voor de MSNF vrij 
te maken?

9. Is het ook gekwantificeerd hoeveel stikstofbronnen er nodig zijn, in verschillende scenario's 
(bijvoorbeeld over verschillende afstandsringen van de Weerribben) om de stikstofruimte vrij te 
krijgen voor de Maritieme Servicehaven?

Is de provincie bekend met het artikel van Omroep Flevoland: “Hoger beroep tegen buitendijkse 
haven dient in februari"? [1]



Zie antwoord op voorgaande vraag.

Antwoord: Ja. Zie eerdere beantwoording. De aankoop heeft direct plaatsgevonden en is 
bemiddeld door eigen personele capaciteit en gefinancierd uit het provinciale stikstofbudget.

12. Heeft de provincie Flevoland direct of indirect (e.g. als liaison of bemiddelaar) stikstofruimte 
ingekocht voor prioritaire projecten zoals MSNF?

13. Zullen toekomstige verhandelde transacties stikstof ruimtes in de Stikstofbanken door de 
Provincie Flevoland dan wel andere partijen, voor andere partijen zoals PAS-melders, 
publiekelijk (met inachtneming van privacywetgeving) inzichtelijk zijn?

11. Is er een mogelijkheid dot op onteigening van bedrijven met stikstofruimte moet worden 
overgegaan indien het voor de provincie te lang duurt om de stikstofruimte te vinden?

10. Hoeveel tijd geeft de provincie heeft de provincie nog beschikbaar om de stikstofruimte voor de 
MSNF te vinden indien het hoger beroep van de IJsselmeervereniging bij de Raad van State 
gegrond wordt verklaard? En indien het ongegrond wordt verklaard?

De stikstofruimte wordt, naast mogelijke inzet voor dit ruimtelijke spoor, ook in de Flevolandse 
stikstofbank voor prioritaire projecten geplaatst. De ruimte kan via deze stikstofbank ingezet 
worden voor de Wet natuurbescherming vergunning voor MSNF of een ander prioritair project. De 
registratie en uitgifte van stikstof in het ruimtelijke spoor en het vergunningspoor zijn gescheiden.

Antwoord: De ruimte is reeds gevonden. Indien het hoger beroep ongegrond wordt verklaard is 
deze ruimte niet nodig omdat dan van de ecologische onderbouwing gebruik gemaakt wordt. Mocht 
die niet houdbaar blijken is uit voorzorg reeds stikstofruimte aangekocht waarmee de toenames 
van stikstof van de MSNF volledig extern gesaldeerd kunnen worden. Extern salderen moet dan wel 
weer zijn toegestaan. Gezien de tijdelijkheid van het aanhouden van extern salderen is de 
verwachting dat deze weer toegestaan is indien extern salderen voor de ruimtelijke procedure voor 
MSNF noodzakelijk mocht blijken.

Antwoord: De interbestuurlIjke afspraken zijn alsnog dat verwerving van stikstofruimte alleen op 
vrijwillige basis plaats vindt. Gezien er reeds stikstofruimte is aangekocht is daar voor MSNF In 
ieder geval geen sprake van. Daarnaast willen wij het gebiedsproces verdere vorm geven waarbij 
innovatie en het gezamenlijk verkennen van de mogelijkheden het uitgangspunt zijn.

lAiorden de transacties in de Stikstofbanken publiekelijk (met inachtneming van 
privacywetgeving) inzichtelijk? Zo nee, waarom niet?

Antwoord: De vulling van stikstofruimte moet voldoen aan jurisprudentie en de aanvullende regels 
uit eigen beleid. Indien de vulling bestaat uit aankoop van stikstofrechten, gaat dit gepaard met 
een intrekkingsbesluit of melding die openbaar inzichtelijk Is. De vulling wordt vervolgens in het 
online registratiesysteem AERIUS Register geplaatst dat alleen voor bevoegde gezagen toegankelijk 
is. Deze vulling is op verzoek wel inzichtelijk te maken. Bijvoorbeeld in het kader van rechtszaken 
waarbij volgens de rechter inzicht verschaft moet worden in toegedeelde stikstofruimte. De uitgifte 
van ruimte uit stikstofbanken vindt plaats in het kader van vergunningverlening. Deze transacties 
maken dus altijd onderdeel uit van een voor Iedereen inzichtelijk besluit (Wet natuurbescherming 
vergunning of Omgevingsvergunning met WGB).
De achterliggende privaatrechtelijke overeenkomsten (overeenkomst tussen saldoverkoper en 
saldokoper waarin de aankoop wordt geregeld) worden niet openbaar gemaakt omdat deze privé 
en concurrentiegevoelige (financiële) informatie bevatten.


